
 

 

Protokół Nr XXXI/2017 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 25 maja 2017r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 14
35

 

Zamknięcie obrad – godz. 15
45 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych, bezwzględna większość 

ustawowego składu Rady - 8. 

W obradach XXXI Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 12 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Nieobecni: 

1) radny Zdzisław Bełzowski 

2) radny Zbigniew Czyleko 

3) radna Lidia Kałandyk 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek oraz Dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Wierzchowie – Joanna Skraba-Śliwka i nauczyciel Szkoły Podstawowej w Wierzchowie 

Zbigniew Mróz, według listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowała: Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 14
35

 otworzył XXXI Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 23 i 24 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i 

gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §24 pkt 4 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 



4. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie rozpatrzenia skargi (…) na Dyrektora Szkoły Podstawowej w 

Wierzchowie– druk nr 180, 

b. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2017 rok – druk nr 181, 

c. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości – druk nr 182, 

d. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości – druk nr 183. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. Komunikaty i sprawy różne. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

Na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. 

U. z 2016r., poz. 446 z późn. zm.), na wniosek Wójta Gminy Wierzchowo Przewodniczący 

Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz wprowadził do porządku obrad sesji dodatkowy projekt 

uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy Wierzchowo na 

realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1994Z Osiek Drawski – 

Wierzchowo – Będlino – Sośnica (Etap I)- druk nr 184. 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród 

Radnych lub Wójt Gminy chciałby jeszcze wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej 

wymienionym porządku obrad lub uzupełnić porządek o inne istotne dla Rady lub naszej 

społeczności samorządowej zagadnienia, bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować 

zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili na sesji zmian do porządku obrad. 

Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXX Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie rozpatrzenia skargi (…) na Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Wierzchowie– druk nr 180, 

b. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2017 rok – druk nr 

181, 

c. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości – druk 

nr 182, 

d. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości – druk 

nr 183, 

e. w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy 

Wierzchowo na realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej 

nr 1994Z Osiek Drawski – Wierzchowo – Będlino – Sośnica (etap I)- 

druk nr 184. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. Komunikaty i sprawy różne. 

9.Zamknięcie sesji. 

 



Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia XXX Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 27 kwietnia 2017 roku 

został wyłożony do wglądu w biurze Rady i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 

uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 

protokołu uregulowana została w § 43 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie 

wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał 

przygotowany protokół za sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XXX sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XXX 

sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda, który poinformował, że 

Komisja Rewizyjna w miesiącu maju odbyła dwa posiedzenia. Na pierwszym 

posiedzeniu Komisja dokonała oceny sprawozdania z realizacji budżetu Gminy 

Wierzchowo za 2016 rok i przygotowała oraz zatwierdziła wniosek w sprawie 

udzielenia/nieudzielenia Wójtowi Gminy Wierzchowo absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2016 rok. na drugim posiedzeniu Komisja rozpatrzyła skargę 

na działania Dyrektora Szkoły Podstawowej w Wierzchowie. 

Protokoły Komisji Nr 5/2017 i Nr 6/2017 stanowią załączniki, odpowiednio nr 3 i nr 4 

do nin. protokołu. 

2) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 5/2017 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

3) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 5/2017 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 4/2017 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu.  

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

 



Ad. 5 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że interpelację w okresie 

międzysesyjnym złożył Radny Bogusław Pawłowicz, o treści: 

 

W związku z bardzo dużą ilością śmieci na posesji nr 13 (były dom handlowy) w 

Wierzchowie przy ulicy Lipowej, w imieniu mieszkańców tej ulicy zwracam się z prośbą o 

pilne poinformowanie właściciela tej posesji o zaprowadzenie ładu i porządku na terenie w/w 

posesji. Ulicą Lipową, 15 czerwca przechodzić będzie procesja Bożego Ciała.  

Proszę potraktować sprawę jako bardzo pilną. 

 

Na sesji Radni nie zgłosili interpelacji. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz, wobec braku dyskusji zamknął punkt 5 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 6. 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał pod głosowanie następujące projekty 

uchwał: 

 

1) Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że do Rady Gminy 

Wierzchowo wpłynęła skarga (…) na działania Dyrektora Szkoły Podstawowej w 

Wierzchowie, rozpatrzeniem skargi zajmowała się Komisja Rewizyjna, następnie 

odczytał treść skargi, stanowiącej załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiktor Majda odczytał treść odpowiedzi 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Wierzchowie na pismo Komisji Rewizyjnej w 

sprawie przedłożenia Radzie Gminy Wierzchowo pisemnej informacji i wyjaśnień 

dotyczących skargi. Treść udzielonej odpowiedzi stanowi załącznik nr 9 do nin. 

protokołu. 

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał stanowisko Komisji 

Rewizyjnej w sprawie rozpatrzenia skargi: 

„Na podstawie §73 Statutu Gminy Wierzchowo (Dz. Urz. Województwa 

Zachodniopomorskiego z 2016r. poz. 3121) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Wierzchowo Wiktor Majda  w y ł ą c z y ł  Radną Krystynę Rybczyńską 

- Mróz od udziału w pracach Komisji Rewizyjnej w postępowaniu dotyczącym 

rozpatrzenia skargi (…) na działania Dyrektora Szkoły Podstawowej w Wierzchowie. 

Zgodnie z art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania 

administracyjnego (Dz. U. z 2016 r. poz. 23) rozpatrzenie skargi dotyczącej zadań lub 

działalności kierowników gminnych jednostek organizacyjnych należy do rady gminy. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiktor Majda poinformował członków Komisji, 

że w dniu 28 kwietnia 2017 roku do Rady Gminy Wierzchowo wpłynęła skarga (…) 

zam. 78-530 Wierzchowo, ul. Długa 40A/9 – nauczyciela Szkoły Podstawowej w 

Wierzchowie na działania Dyrektora Szkoły Podstawowej w Wierzchowie Panią 

Joannę Skraba- Śliwkę. 

Skarga dotyczy niesprawiedliwego - zdaniem skarżącego - przedstawionego 

przydziału godzin w arkuszu organizacyjnym na rok szkolny 2017/2018, który nie jest 

zdaniem skarżącego powiązany z podstawowymi Jego kwalifikacjami, tj. magistrem 

historii. 

 Komisja Rewizyjna Rady Gminy Wierzchowo dokonała analizy: 



- skargi złożonej przez (…), 

- odpowiedzi na skargę (wraz z uzupełnieniem) złożonej przez Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Wierzchowie, 

- odpowiedzi (stanowiska) Wójta Gminy Wierzchowo, jako organu prowadzącego w 

sprawie powyższej skargi, 

- arkuszy organizacyjnych szkoły, 

- dodatkowych wyjaśnień ustnych złożonych na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej  

przez (…), Dyrektora Szkoły Podstawowej w Wierzchowie i Dyrektora Gimnazjum. 

 

 Analiza stanu faktycznego i prawnego wykazała, że zarzuty zawarte w skardze 

(…) nie znajdują oparcia w przepisach: art. 9 ust. 2 ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. ( 

z późn. zm.) – Karta nauczyciela oraz rozporządzeniu Ministra Edukacji Narodowej z 

dnia 12 marca 2009r. (rozporządzenie zmieniające z 17 kwietnia 2012r.) w sprawie 

szczegółowych kwalifikacji wymaganych od nauczycieli oraz określenia szkół i 

wypadków, w których można zatrudnić nauczycieli niemających wyższego 

wykształcenia lub ukończonego zakładu kształcenia nauczycieli oraz pozytywnej 

opinii Wizytatora Kuratorium Oświaty pod względem prawnym arkuszy 

organizacyjnych. 

 

Wobec powyższego, Komisja Rewizyjna jednogłośnie (3 głosami „za” przy 0 głosach 

„przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się”) uznała skargę za niezasadną i 

rekomenduje Radzie Gminy Wierzchowo o uznanie skargi za niezasadną. 

 

Komisja Rewizyjna sugeruje Dyrektorowi Szkoły Podstawowej w Wierzchowie, by 

rozważyła dodanie do pensum (…) 3 godzin historii, ponieważ (…) jest jedynym 

nauczycielem w szkole, który nie posiada ½ etatu z przedmiotów obowiązkowych.” 

 

Na posiedzeniu sesji Przewodniczący Komisji Wiktor Majda oznajmił, że Komisja 

Rewizyjna rozpatrzyła skargę pod względem czysto prawnym, Komisja nie 

rozpatrywała skargi pod względem czysto ludzkim, a szkoła powinna dbać o zasady 

etyki i współżycia społecznego. Dodał, że teraz, po dogłębnym rozważeniu zarzutów 

zawartych w skardze (…) ma wątpliwości o niezasadności skargi, zawartej w 

stanowisku Komisji Rewizyjnej, dlatego decyzję w sprawie głosowania pozostawił 

Radzie, by głosowała w zgodzie z własnym przekonaniem i sumieniem. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

- (…) oświadczył, że nie ucieka od pracy pedagoga, będzie zadowolony z przydziału 

10 godzin pedagoga i 9/18 pensum nauczycielskiego, 

- Dyrektor szkoły Joanna Skraba-Śliwka oznajmiła, że sytuacja jest bardzo 

niekomfortowa, ponieważ działając zgodnie z prawem, co potwierdzają radni, że 

wszystko jest zgodne z prawem, próbują jednocześnie coś wymusić na dyrektorze. 

Zgodnie z opinią Kuratorium Oświaty – za organizację pracy szkoły odpowiada tylko i 

wyłącznie dyrektor, to dyrektor podejmuje decyzje komu i jakie godziny przydzieli. 

Pensum, które w chwili obecnej ma (…) to 20/20. W chwili obecnej, mając 

możliwości przydzielenia (…) godzin pedagoga, godzin historii i godzin wychowania 

w rodzinie uważała, że zasadne będzie pensum 19/19, ponieważ pensum 20/20 byłoby 

krzywdzące. 

Dyrektor Joanna Skraba-Śliwka poprosiła Radę, by podejmowanie decyzji w sprawie 

organizacji szkoły pozostawiła dyrektorowi szkoły. 

 



Podczas dyskusji radni stwierdzili, że dla Rady Gminy jest to również niekomfortowa 

sytuacja, Rada nie powinna zajmować się tą sprawą, ponieważ arkusz organizacyjny 

szkoły został zatwierdzony przez Kuratorium, podpisany przez Wójta i pozytywie 

zaopiniowany przez związki zawodowe, jednak dyrektor szkoły powinien kierować się 

nie tylko prawem ale i sprawiedliwością, by nie stwarzać sytuacji, która psuje 

wizerunek szkoły. Według Radnych, obecna sytuacja jest nie do przyjęcia i nie do 

zaakceptowania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz po zamknięciu dyskusji 

poinformował, że Komisja Rewizyjna przedkłada Radzie Gminy projekt uchwały w 

sprawie uznania skargi za niezasadną. Odczytał treść projektu uchwały i zapytał, kto 

jest za jego przyjęciem. 

 

Radna Krystyna Rybczyńska-Mróz i radna Ewa Pawlińska wyłączyły się z udziału w 

głosowaniu nad projektem uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi (…) na działania 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Wierzchowie. 

 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 0 głosami 

„za” przy 2 głosach „przeciwnych” i 8 głosach „wstrzymujących się” nie podjęła 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi (…) na działania Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Wierzchowie. 

 

W związku z tym, że projekt uchwały w sprawie niezasadności skargi nie uzyskał 

akceptacji Rady Gminy Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uznania skargi za zasadną. Zapytał, kto 

jest za przyjęciem 

 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 2 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 8 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

Nr XXXI/177/2017 w sprawie rozpatrzenia skargi (…) na działania Dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Wierzchowie – która stanowi załącznik nr 10 do nin. 

protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXI/178/2017 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2017 – która stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu,  

 

3) Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXI/179/2017 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości – która stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu, 

 

4) Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę Nr XXXI/180/2017 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu, 

 

5) Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 10 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła 



uchwałę Nr XXXI/181/2017 w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w 

budżecie Gminy Wierzchowo na realizację zadania pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1994Z Osiek Drawski – Wierzchowo – Będlino – Sośnica (etap I) – 

która stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu, 

 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz  zamknął punkt 6 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady Gminy na zgłoszone w ostatnim czasie przez radnych interpelacje. 

Na interpelację złożoną w okresie międzysesyjnym, zostanie udzielona odpowiedź  pisemnie. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 7 

porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 8. 

Ad. 8 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński poinformował, że zostały zwiększone środki dla sołectw 

do kwoty 15 000,00 zł. Podział środków podzielono dla poszczególnych sołectw w 

następujący sposób: kwota podstawowa to 800,00 zł. Pozostała kwota z 15 000,00 zł została 

podzielona względem liczy mieszkańców. Wyliczenie przedstawia się następująco: 

Będlino – 1 026,00 zł, 

Garbowo – 819,00 zł, 

Nowe Laski – 897,00 zł, 

Osiek Drawski – 1 178,00 zł, 

Otrzep – 865,00 zł, 

Radomyśl – 893,00 zł, 

Sośnica – 1 033,00 zł, 

Świerczyna – 1 591,00 zł, 

Wielboki – 873,00 zł, 

Wierzchowo – 2 423,00 zł 

Żabin – 1 388,00 zł, 

Żabinek – 1 086,00 zł, 

Żeńsko – 928,00 zł. 

Jeżeli będzie akceptacja ze strony Rady Gminy takiego podziału środków, zostanie on 

sformalizowany zarządzeniem Wójta z zastrzeżeniem, że nie więcej niż 40% kwoty będącej 

do dyspozycji sołectwa może zostać przeznaczone na wydatki konsumpcyjne, np. żywność. 

 

Rada Gminy przez aklamację wyraziła zgodę na powyższy podział środków dla sołectw. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz zamknął pkt 8 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji pkt 9. 

 

Ad. 9 
 



W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 15
45

 zamknął obrady XXXI sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

        Przewodniczący Rady 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

 

…………………… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji. 


